

Penularan COVID-19

Pengurusan universiti buat persiapan rapi hantar pulang pelajar

Ujian saringan, sedia penempatan kuwarantn antara langkah pastikan tiada penularan

Oleh Lutfiah Ariffin, Ahmad Sofiani Adnan, Nawada Md Zain, Nurazura Abdul Halim, Omar Ahmad, Nuzul Abu Bakar dan Mohd Idris Mamat news@poh.com.my

Isa ke destinasi seperti dipindai. Sebelum ini dilaporkan, lebih 26,000 pelajar UTM di seluruh kampus akan pulang kembali raya di kampung masing-masing memulakan Ops Pulang Aidifitri bermula Selasa.

Universiti Putra Malaysia (UPM) pula menetapkan pelajar-pelajarnya yang pulang ke kampung serempak Aidifitri diwajibkan menjalani kuarantinasi intensif apabila kembali ke kampus bermula 17 Mei depan.

Selain itu, pelajar yang pulang ke Sabah diwajibkan menjalani ujian saringan COVID-19 sebelum dibenarkan kembali ke kampus, bagi memastikan tiada penularan berlaku di kalangan para pelajar.

Terdahulu, Naib Canselor Hal Ehsan Pelajar dan Alumni (N-CHESA) UPM, Prof Dr Ariffin Abu, berkata pelajar perlu menjalani proses pengesanan serempak kembali ke kampus dan bersedia akan dirujuk ke Pusat Kesihatan Universiti (PKU) sebelum dibenarkan memasuki kolej kolejannya.

Pejabat berpakaian akan ditempatkan di blok atau area pengesepan yang disediakan di setiap kolej, bergantung kepada kesatuan, maklumat dan lesen lesen pelajar dalam status Peson Under Investigation (PUI) atau pelajar yang diarahkan pihak berkuasa kesihatan untuk kuarantinasi berasingan di rumah, mereka tidak dibenarkan memasuki kampus.

"Pelajar dari kawasan atau zon Peralihan Kawalan Pergerakan (PKP) yang tinggal di kolej ke destinasi wajib menjalani proses pengesanan serempak seperti hari di kolej kolejannya," katanya dalam kenyataan.

Terdahulu, Arza, merujuk kepada seramai 6,000 pelajar UPM dari Kampus Serdang, Selangor dan Bintulu, Sarawak, mula berangkat pulang ke kampung masing-masing serempak bermula sempena Aidifitri, pada Selasa.

"Serangan dibuat di semua kolej sebelum mereka memulakan hari di kampung yang pulang hari ini (Selasa) tiada masalah kesihatan. Pada masa sama, seramai 38 persembah bus juga sudah diambil ujian saringan urin dan diarahkan negatif," katanya serempak menyamparakan pelaksanaan kumpulan penempatan pelajar ke destinasi masing-masing memulakan Ops Pulang Aidifitri, di perguruan Dewan Agam, Dewan Canselor UTM, di sini.

Semua lebih 100 pelajar dari UTM Shah Alam pulang ke nagari masing-masing, membabitkan 10

seksi di UTM dan Universiti Pendidikan Sultan Idris (UPSI) di bandar pulang bermula semalam hingga Rabu depan.

Semua 700 pelajar dari kampus Gombak, Selangor; Skudai dan Garutang, Pahang; Johor dan Kuala Lumpur, akan dihantar pulang memulakan Ops Perantau UAM.

Hari ini, kumpulan pertama seramai 307 pelajar dari kampus Gombak dihantar melalui Zon T1 atau yang meliputi Pulau, Kelantan dan Terengganu.

Untuk kumpulan kedua pula, 300 pelajar akan memulakan perjalanan pada 8 Mei (Isnin) melalui Zon Utara (Perak, Kedah, Pulau Pinang dan Perlis), manakala Zon Selatan yang meliputi Negeri Sembilan, Melaka dan Johor, seramai 38 orang pelajar akan dihantar pulang pada 9 Mei (Selasa), kata beliau itu dalam kenyataan.

Pada 29 April lalu, Kementerian Pendidikan Tinggi (KEMPT) mengumumkan lebih 100,000 pelajar institusi pendidikan tinggi (IPT) yang kini berada di kampus dibenarkan pulang ke rumah masing-masing serempak Aidifitri, kecuali bagi Sarawak.

Sementara itu, Tambelan Naib Canselor Hal Ehsan Pelajar UPSI, Prof Datuk Dr Md Amin Md Yusoff, berkata lebih 100 pelajar di universiti ini dihantar pulang bermula semalam. UPSI menyediakan pengangkutan milik universiti seperti bus perantau, van dan van untuk menghantar seramai 2000 pelajar ke 35 lokasi pelbagai daerah dan wilayah di Semenanjung.

Selain itu, 16 pelajar akan dihantar ke Lapangan Terbang Antarabangsa Kuala Lumpur (KLIA) menggunakan landasan universiti untuk pulang ke Sabah, bermula dengan lina pulang pada hari ini.

Tambelan Naib Canselor, Akademik dan Antarabangsa Universiti Malaysia Perlis (UMAP), Prof Dr Mohd Bilal Arshad, pula berkata pihak universiti terus perkenaan SOP komunikasi pelajar dan memastikan tarikh percutian pulang mengambil kira keperluan menjalani proses kuarantinasi atau saringan berasingan di rumah dan lokasi nagari pelajar.

Katanya, dalam situasi pandemik semalam memulakan, kepimpinan dibenarkan pihak universiti menampung kira-kira 100,000 pelajar dan bagi memastikan status Zon Hijau di Perlis.



Kerus Tambelan Naib Canselor (Kampus Hal Ehsan Pelajar) UPSI, Zonari Mohd Yusoff memastikan proses pengantaran pulang pelajar.



Arifin (kan) memastikan pelajar seramai 38 orang pulang kembali raya di kampung masing-masing di Serdang, semalam.

Beraya di kampus siapakan projek akhir

Sinopsis: "Saya pilih nak balik beraya di rumah kerana masha ber-tanggungjawab untuk memastikan kehidupan rakyat-rakyat di kampung ketika Syawal nanti," kata Abdul Haqiz Abdul Karim, 25.

Abdul Haqiz yang juga Presiden Ikatan Siswa (Insasi), YMS, Universiti Utara Malaysia (UUM), berkata 197 pelajar insasi tidak pulang ke rumah masing-masing atas pulangnya sebab dia dan beberapa rakan-rakan menyedangkan se balok bilik raya untuk di-rekoris sebelum Aidifitri agar pelajar yang tinggal di kampus dapat merayakan hari raya.

"Saya sudah maklumkan kepada ibu bapa pada tahun ini saya tak balik beraya di rumah di Sungai Buloh, Selangor. Alhamdulillah, mereka faham dengan keadaan saya dan turut mengizinkan beberapa jenis biskut raya.

"Untuk rakan yang tidak pulang, kami kumpul di rumah di Serdang, Kuala Lumpur, dan kami juga berunding untuk belajar malam seramai sebelum hari raya dengan memulakan prosedur operasi standard (SOP) yang ketat."

Abdul Haqiz ditemui selepas kepulangan pulang pelajar UUM ke kampung masing-masing sempena Aidifitri di universiti itu, semalam. Yang turut hadir merangkap pelajar yang pulang, Naib Canselor UUM, Prof Datuk Dr Ahmad Basahar Abdul Ghani.

Almar Basahar, berkata seramai 1,048 pelajar UUM mula pulang ke rumah masing-masing kecuali bagi Wilayah Sarawak malah seramai serempak Aidifitri.

Di Johor Bahru, beberapa pelajar akhir Universiti Teknologi Malaysia (UTM) memulakan kembali ke kampus dan tidak pulang memulakan Aidifitri di kampung masing-masing untuk menyiapkan projek tahun akhir.

Bagi pelajar tahun akhir Ijazah Sarjana Muda Sains Komputer (Kejuruteraan Perisian), Mimi Fathana Rodiana, 26, dia akan berpujian Kementerian Pendidikan Tinggi (KPT) tidak beraturan pulang pulang ke Sarawak dan akan menggunakan tempoh beraya di kampus untuk menyiapkan projek tahun akhir.

"Ini kali pertama saya tidak pulang beraya bersama keluarga di Kampung Ara, Sunar, Lenggong. Saya perlu menemani dengan hati terbelak pada postur. Saya anggap ini pengalaman untuk meningkatkan pelajaran di UTM. Lagi pun, jika di kampung tidak elektrik, pasti bakaian internet juga tidak," katanya ditemui di Kolej Darul Izzah Endau, UTM di sini, semalam.

Putri Anisah Ahmad, 24, juga tidak pulang beraya di Selangor kerana masha menyiapkan tugasan akhir dan dia tidak masha membuat waktu beraya perlu menyiapkan semua projek seluruh hari sekiranya pulang ke rumah.

"Saya perlu berada di UTM untuk menghadiri data pada hari Rabu. Saya sudah maklumkan kepada keluarga dan mereka memahami dan menyokong keputusan saya," katanya yang memulakan Ijazah Sarjana Muda sains Pendidikan Sains Sukan di UTM.

Di Alor Gajah, pelajar UTM Melaka yang tidak pulang ke rumah beraya yang berasal dari Sarawak akan mengaji Aidifitri dengan aktiviti carut dengan menggunakan bilik rakan-rakan.

Bagi pelajar Ijazah Sarjana Muda Fakulti Komunikasi Massa dan Media, Mohd Hafiz Abu Rahman, 22, yang berasal dari Sarawak, walaupun tidak pulang dia tetap menghibur ibu memulakan telefon bimbit dan aplikasi WhatsApp sebagai pengingat silaturahim.

Katanya, situasi seramai di Sarawak dan banyak tempat dan kawasan yang dikenakan Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) dan PKP Bersekat (PKPB) dan PKP

Ibu tidak bawakan saya pulang kerana masha saya lebih selamat di kampus dan menumpukan pelajaran.



Saya sudah maklumkan kepada ibu bapa pada tahun ini saya tak balik beraya di rumah di Sungai Buloh. Alhamdulillah mereka faham keadaan saya.



Peraturan (PKPP) membolehkan tidak pulang.

Bagi pelajar percutian, Longman Nur Hakim Ruzi Hisham, 22, dia tidak pulang ke rumah keluarga di Senawang dan memilih berhari raya dengan rakan-rakan sahaja dalam kampus kerana tidak masha beraya kepada rakan-rakan jiran-jiran ketika Aidifitri.

Bagaimanapun, dia akan beraya selepas selesai dengan tugas di hampir untuk diinformasikan bersama rakan pada Aidifitri nanti.

Atmi Syarifah Mohd Kamal Ariffin, 20, dari fakulti Pengajian dan Pendidikan, masha dia berbesar untuk pulang, namun tidak dibenarkan kerana masha masha dia lebih selamat di kampus dan menumpukan pelajaran.

Juarez, dia masha bersatu berhari raya di universiti di Putrajaya Alan dengan beraya di kampus sahaja bersama rakan lain.

Di Kuantan, seramai 120 perantau memulakan perjalanan tinggal di Pahang berpuasa berkorban menyumbang Aidifitri di kolej masing-masing berkuatkuatan waktu COVID-19.

Meskipun terdapat pelajar kolej Universiti Islam Pahang Sultan Ahmad Shah (IUISPASA), Universiti Islam Antarabangsa Malaysia (UAM), Kampus Kuantan, Universiti Malaysia Pahang (UMP) dan Universiti Kolej Yayasan Pahang (UCYP).